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Fælles punkter med Mejeribrugets Uddannelsesfond – Funktionæroverenskomsten: 

 
1 Orientering fra Arlas koncernuddannelsesudvalg. 

 

2 Udviklingen inden for området 

2.1 Aktiviteten i AMU inden for branchen 

2.2 Status på efteruddannelse under og efter corona-krisen 

2.3 Overgangen fra efteruddannelse.dk og voksenuddannelse.dk 

2.4 Status på efteruddannelsessitet på pension.dk 

Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten: 

 

3 Formalia 

3.1 Godkendelse af dagsorden 

3.2 Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde 1/21 

3.3 Mødedatoer i 2022 

 

4 Status for Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten 

4.1 Status indbetalinger og beholdning 

4.2 Status udbetalinger 

4.3 Status på størrelsen af deltagerbetaling for AMU-kurser 
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4.4 Status på virksomhedernes udbetalinger ift. rammebeløb for 2021 

 

5 Budget for 2022 

 

6 Status for Mejeribranchens Udviklings- og Samarbejdsfond Fællesoverenskomsten 

 

7 Finansiering af studietur på Lager og Logistikområdet 

 

8 Eventuelt. 

Fælles punkter med Mejeribrugets Uddannelsesfond – Funktionæroverenskom-

sten: 

 

Peter Kaae Holm bød velkommen til mødet og sagde, at dagens møde indledes med to fælles 

punkter med Mejeribrugets Uddannelsesfond – Funktionæroverenskomsten. Så punkt 1 og 2 

er fælles, mens punkt 3 - 8 alene er for Mejeribrugets Uddannelsesfond – Fællesoverens-

komsten.  

 

 

Punkt 1 Orientering fra Arlas koncerneuddannelsesudvalg 

 

Peter Kaae Holm gav ordet til Maria-Christina Sørensen, som gav en mundtlig orientering fra 

Arlas koncernuddannelsesudvalg.  

 
I 2020 blev der gennemført 6.000 kursusdage. I 2021 er der på nuværende gennemført 

1.100 dage, det skyldes dels Corona-nedlukning, og de begrænsede budgetter virksom-

hederne er tildelt i 2021. 

 

Arla har grundet de begrænsede budget for 2021 opfordret driftsstederne til selv at finan-

siere efteruddannelse i nogen grad. 

 

Arla er i gang med et stort strategiarbejde, hvor et af fokusområderne er digitalisering, og 

med et fokus kan de være en ide at se på kursusudbuddet. Det kombineret med de be-

grænsede budgetter stiller spørgsmål ved, om der fortsat skal være et kursuskatalog eller 

om tavlen skal viskes ren, og parterne på ny skal se på fondens positivliste.   

 

Det er ikke mulig at udkomme med et nyt kursuskatalog til sommer 2022, derfor kan det 

være en ide at det nuværende kursuskatalog fortsætter frem til januar 2023. 

 

Tilmeldingerne til Lager og Logistik projektet går godt. 
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Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

 

Punkt 2 Udviklingen inden for området 

 

Peter Kaae Holm henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Niels Bonø, der intro-

ducerede materialet og blandt andet fremhævede at: 

› Den samlede AMU-aktivitet for beskæftigede inden for mejerier i 1. kvartal 2021 faldet 

med 42,4 pct. i forhold til 1. kvartal 2020. Den samlede AMU-aktivitet for beskæfti-

gede inden for de forskellige efteruddannelsesudvalg er i 1. kvartal 2021 faldet med 

26,6 pct. i forhold til 1. kvartal 2020. 

 

› Udbetalingerne fra kompetenceudviklingsfondene steg samlet set med 21,7 pct. i 2020 

forhold til 2019. Pga. corona-nedlukningerne i 1. kvartal 2021, den stigende beskæfti-

gelse og manglende tilstedeværelsesdata fra STIL for AMU-kurser er udbetalingerne i 

1.- 3. kvartal 2021 faldet med 25,9 pct. ift. samme periode i 2020. Med en rekordhøj 

beskæftigelse, tiltagende mangel på arbejdskraft og travlhed i virksomhederne forven-

tes der ikke udbetalinger i 4. kvartal 2021 på samme høje niveau som i 4. kvartal 

2020. 

 

› I forbindelse med nedlukningen af efteruddannelse.dk den 15. juni 2021 og overgan-

gen til voksenuddannelse.dk, omlagde STIL sine data, så de nu skal hentes fra en ny 

portal. Desværre blev der løbende fundet fejl i de data, STIL stiller til rådighed på den 

nye portal, så der har i perioden 15. juni 2021 til 13. september 2021 ikke været dan-

net ansøgninger til virksomhederne for deres medarbejderes deltagelse i AMU-kurser. 

Den 13. september 2021 lykkedes det dog igen at hente data helt tilbage fra 1. juni 

2021 og få dannet ansøgninger, som virksomhederne skal godkende. 

 

› PensionDanmarks efteruddannelsessite på pension.dk, hvor medarbejdere og virksom-

heder kan få et overblik over deres uddannelsesbaggrund, efteruddannelse, samt 

hvilke muligheder der er i den kompetenceudviklingsfond, de er omfattet af, er siden 

idriftsættelsen i maj 2019 benyttet af 27.200 unikke medlemmer og 1.000 unikke virk-

somheder. Sitet udbygges i den kommende tid med nye funktioner. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

 

Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten: 
 

Punkt 3 Formalia 

 



Referat af – Bestyrelsesmøde 2/21 i Mejeribrugets Uddannelsesfond – Fællesoverenskomsten. 4 

 

3.1 Godkendelse af dagsorden 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte dagsordenen.  

 

3.2 Godkendelse af referat bestyrelsesmøde 1/21  

Peter Kaae Holm sagde, at referat af bestyrelsesmøde den 4. maj 2021 blev fremsendt til 

bestyrelsen den 10. maj 2021. Der er kommet nogle ændringer til referatet, og det revi-

derede referat er vedlagt som bilag 1. Ændringerne er markeret. 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte referat af bestyrelsesmøde 1/21. Formandskabet underskriver 

referatet. 

 

 

3.3 Mødedatoer i 2022 

Der er foreslået følgende mødedatoer i 2022, som er koordineret med formandsskabet:  

 

Onsdag den 23. marts 2022 kl. 10:00  

Fredag den 30. september 2022 kl. 10:00 

 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte følgende mødedatoer for bestyrelsesmøderne i 2022: 

 

Onsdag den 23. marts 2022 kl. 10:00 

Fredag den 30. september 2022 kl. 10:00 

 

PensionDanmark udsender kalenderindkaldelse. 

 

 

Punkt 4 Status for Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten 

 

Peter Kaae Holm henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Niels Bonø, der introdu-

cerede materialet og blandt andet fremhævede at:  

 

› Der er den 18. august 2021 udsendt opkrævninger for første halvår 2021 for 6.073 

medarbejdere. Den samlede opkrævning lød på 4,32 mio. kr. 

› De frie midler i Mejeribrugets Uddannelsesfond – Fællesoverenskomsten udgør pr. 13. 

oktober 2021 7,8 mio. kr. 

› Der er i perioden fra den 1. januar 2021 til den 13. oktober 2021 samlet udbetalt 3,2 

mio. kr. i tilskud til medarbejdere under Fællesoverenskomsten for 1.009 forløb. 
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› I perioden 1. januar 2021 til 13. oktober 2021 har den gennemsnitlige deltagerbetaling 

pr. dag for AMU-kurser været på 135,36 kr. 

› I 2021 er der aftalt en samlet ramme for udbetalingerne til virksomhederne på 10 mio. 

kr. Pr. 13. oktober 2021 er der til virksomhederne udbetalt 5,1 mio. kr.  

Peter Kaae Holm sagde, at Mammen og Bornholms Andelsmejeri udmærker sig i tabellen 

over udbetalinger til mejerierne, fordi de ingen udbetalinger har søgt for 2021. 

Hanne Lindbjerg Greisen sagde, at der er aftalt møde med Mammen om fremtidig uddan-

nelse. Den 25. oktober har der været afholdt møde med Thise. For Bornholms Andelsme-

jeri fylder udfordringer omkring rejse til og fra uddannelsessted meget, og det er en hin-

dring for efteruddannelse. 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

 

Punkt 5 Budget for 2022 

 

Peter Kaae Holm henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Niels Bonø, der introdu-

cerede materialet og blandt andet fremhævede at: 

 

› Der er på baggrund af antal beskæftigede på overenskomsterne udarbejdet et budget 

for 2022. 

› Omkostningerne for opkrævning og udbetaling afhænger af det antal personer, som er 

omfattet af fonden, så de endelige omkostninger afhænger af det faktiske antal be-

skæftigede i 2022. 

› Budgettet for 2022 indebærer, at der forventes et rådighedsbeløb i 2022 på 8,1 mio. 

kr., der kan lægges oveni de nuværende 7,8 mio. kr. der er til rådighed i Mejeribru-

gets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten. 

Maria-Christina Sørensen sagde, at hold 6 efteruddannelse for mejerister er blevet aflyst. 

Hold 5 afsluttes i 2022. Efteruddannelse for Mejerister koster pr. hold 355 t.kr. I 2022 

starter 19 chauffører i Chaufførprojektet – fra ufaglært til faglært. Holdet koster 717 t.kr.  

Det kommende Lager og logistik projekt koster 935 t. kr. Hun tilføjede, at løntabsgodtgø-

relse. På 272 kr. pr. time måske overkompenserer de medarbejdere, der har 7,4 timers 

vagtskemaer. Derfor bør vagtstrukturen gennemgås for at se, om løntabsgodtgørelsen 

måske kan sænkes, så der er penge til mere uddannelse. 

Lars Gram sagde, at fonden står i den udfordring, at der ikke kan bruges flere penge end 

der kommer ind. De længere forløb fylder noget og det skal der være penge til.  

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning og godkendte budgettet.  
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Punkt 6 Status for Mejeribranchens Udviklings- og Samarbejdsfond - Fællesover-

enskomsten 

 

Peter Kaae Holm henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Niels Bonø, der introdu-

cerede materialet og blandt andet fremhævede at: 

 

› Der er 18. august 2021 udsendt opkrævninger til Mejeribrugets Udviklings- og Samar-

bejdsfond – Fællesoverenskomsten. Der er sendt opkrævninger til 22 virksomheder for 

6.081 medarbejdere på i alt 1,5 mio. kr.   

› Der er pr. 13. oktober 2021 3.706 t.kr. til rådighed i Mejeribranchens Udviklings og 

Samarbejdsfond - Fællesoverenskomsten (inklusiv chaufføroverenskomsten). 

› Der har i 2021 været indbetalinger på 3.165 t. kr.  

› Der har ikke været udbetalinger fra fonden i 2021. 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

Bestyrelsen besluttede at dele det indestående i fonden. Halvdelen udbetales til DI og 

den anden halvdel til 3F, som efterfølgende deler med NNF. 

 

 

Punkt 7 Finansiering af studietur på Lager og Logistikområdet 

 

Peter Kaae Holm gav ordet til Hanne Lindbjerg Greisen, som præsenterede ansøgningen 

til den obligatoriske studietur ifm. Lager og Logistikprojektet.   

Bestyrelsen besluttede d. 6. november 2020, at fonden skal støtte Lager og Logistikpro-

jektet, hvor 20 medarbejdere skal uddannes til faglært niveau. I de udgifter, som blev 

fremlagt på bestyrelsesmødet manglede udgifter til en studietur, som det er obligatorisk 

for eleverne at deltage i. Studieturen koster op til 3.500 kr. pr. deltager, det betyder en 

samlet udgift på 70.000 kr.  

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

Bestyrelsen godkendte, at fonden skal støtte studieturen. 

 

 

Punkt 8 Eventuelt 

 

Intet til punktet.  


